
Protokół Nr XXI/12

XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 29 marca 2012.

Obrady XXI zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 

Rybicki. W  posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik N r 1 

do niniejszego protokołu, Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich 

modernizacji w 2012r. -  infonnacja Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 

Lichnowy.

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 lr. 

oraz zamierzenia i kierunki działania na 2012r. -  referuje Pani Anna Poznańska Dyrektor 

GOKiS Lichnowy.

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 201 lr. -  

referuje Pani Małgorzata Skorupa Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach.

13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych -  

referuje Pan Władysław Nacel Przewodniczący GKRPA.

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2012-2014.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boręty.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lichnówki.

17. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XX/148/2012 Rady Gminy Lichnowy z dnia 29 

lutego 2012r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lichnówki, Szymankowo -  „Fanna 

Wiatrowa Szymankowo II”



18. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w Szymankowie przy ulicy Boh. 

Września 1939r. Nr 14.

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum w Szymankowie przy ul. Boh. Września 

I939r. Nr 14.

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lichnowy i ustalenia podmiotu jej działania.

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026.

25. Wolne wnioski

26. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

p. A. Kunkel: proszę o zmianę tytułu uchwały w pkt 17, nowy tytuł otrzymuje brzmienie: „ 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lisewo, Lichnówki, Szymankowo -  „Strefa ochronna farmy 

wiatrowej Szymankowo”., oraz o wprowadzenie po pkt. 22 dwóch projektów uchwał, w pkt. 23 w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej w miejscowości 

Lichnówki w roku budżetowym 2012. Natomiast w pkt 24, w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Banku Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 

2012 finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad.

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku.



4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich 

modernizacji w 2012r. -  informacja Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 

Lichnowy.

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 lr. 

oraz zamierzenia i kierunki działania na 2012r. -  referuje Pani Anna Poznańska Dyrektor 

GOKiS Lichnowy.

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 201 lr. -  

referuje Pani Małgorzata Skorupa Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach.

13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych -  

referuje Pan Władysław Nacel Przewodniczący GKRPA.

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2012-2014.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boręty.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lichnówki.

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lisewo, Lichnówki, Szymankowo 

-  „Strefa ochronna farmy wiatrowej Szymankowo”

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w Szymankowie przy ulicy Boh. 

Września 1939r. Nr 14.

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum w Szymankowie przy ul. Boh. Września 

1939r. Nr 14.

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lichnowy i ustalenia podmiotu jej działania.

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

23. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy 

sieci kanalizacyjnej w miejscowości Lichnówki w roku budżetowym 2012.



24. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 

prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2012 finansowanych z budżetu 

Unii Europejskiej.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026.

27. Wolne wnioski

28. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem  

protokołu z poprzedniej sesji.

R a d n i w  g lo so w a n iu  ja w n y m  p rzy ję li  je d n o g ło śn ie , bez uw a g  p r o to k ó ł z  p o p rze d n ie j sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p .  Z . R y b ic k i:  wysoka rado proszę o dotrzymanie terminów dot. oświadczeń majątkowych. Termin 

składania to 30 kwietnia

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: w związku z tym, iż mamy zaszczyt gościć Pana Starostę Powiatu Malborskiego oraz Pana 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku, chciałbym udzielić im w pierwszej kolejności 

głosu.

W tym miejscu Pan Dariusz Wereszko dotarł na obrady Sesji Rady Gminy Lichnowy.

p. Mirosław Czapla: dziękuję za zaproszenie. Rozumiem, że najbardziej Państwa interesują drogi, 

ale i dla nas jest to bardzo ważne. Największym problemem, z którym borykamy się w naszym 

Powiecie jest bezrobocie, pieniądze, które przekazujemy na działalność PUP są ogromne, ale nadal 

niewystarczające. Nasz teren nie będzie nigdy typowo przemysłowy, jest to teren rolniczy. 

Pozyskiwanie pracy niedaleko Malborka czy Lichnów nie jest łatwe. Cały czas się o tym mówi, aby 

osoby dojeżdżające miały, chociaż łatwy dojazd. Jest to taki układ związany z odległością ok. 100 

km od dużych aglomeracji. Dzisiaj już obserwujemy również że część ludzi chce zamieszkać na 

obrzeżach Gdańska. W związku z tym łatwość dostępu poprzez rożne środki transportu jak PKP, czy 

auto jest bardzo ważne, ale żeby się przemieścić dosyć łatwo to musimy mieć dobre drogi. Już jest 

podpisana umowa trans graniczna odnośnie wiz. Do tej pory w okręgu kalingradzkim jest tak, że



musieli mieć oni za każdym razem wizę. Nasz powiat również to dosięgło i obowiązuje u nas obwód 

bez wizowy. Wiąże się to z tym, że Rosjanom bardzo zależy, aby remontowana była droga nr 22 jak 

również só. Dobra informacja dla naszego powiatu jest taka, że odcinek ten z płyt przy Gnojewie 

będzie zrobiony, ale w tej kadencji kostka raczej nie zostanie zrobiona. Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad nie ma na to pieniędzy. Myślę, że w ciągu roku będzie jeszcze kilka spotkań i 

może coś się zmieni. Jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie to mieliśmy konwent starostów i tu jest zła 

informacja, do końca kadencji żadne te drogi nie będą remontowane. Wybrano tylko odcinki 

powiązane z autostradą. Spotykaliśmy się w sprawie drogi 515 nie raz, ale niestety nie zostanie ona 

naprawiona. Jeśli chodzi o kwestie związane z drogami powiatowymi, myśmy podczas ostatniej 

kadencji, wspólnymi siłami wydaliśmy na naprawy 40 min zł. Z gmin otrzymaliśmy wsparcie w 

kwocie 10 min zł. Wyremontowaliśmy 111 km dróg. Najwięcej dróg zostało zrobionych w 

poprzedniej kadencji, jest to dla nas duży wysiłek. Pieniądze na inwestycje możemy uzyskać jedynie 

zaciągając kredyty. Jeśli chodzi o gminę Lichnowy to u was najwięcej zrobiliśmy, bo 27 km na 

ogólna ilość 42 km. Następnie był Nowy Staw i Malbork. W tym roku staraliśmy się o 

Schetynówkę, jednak nie otrzymaliśmy jej. Do tej pory Schetynówki były finansowane 50 na 50. W 

tej chwili jest 30 na 70. W tym roku chcemy wyremontować u was 820 m chodnika w Lichnowach, 

w kierunku szkoły. Staramy się również remontować drogi, ale to będzie trwało do końca czerwca. 

W tym roku wydajemy ok. 400 tys. zł, gdzie kiedyś wydawano na to ok. 2 min złotych. Wiemy, że 

jest to niewiele, za rok znowu będzie potrzeba remontu. My naprawdę dużo zrobiliśmy, chciałoby 

się więcej, ale niestety stopuje nas możliwość zaciągania kredytów. Z mojej strony tyle, jeżeli 

chodzi o infonnacje. Mam nadzieję że będziemy dalej remontować te drogi. Zabrano nam 800 tys. 

subwencji oświatowej, co stanowi duży problem. Pojawił się u nas problem zamknięcia szkoły w 

Nowym Stawie. Zrobiliśmy wszystko, aby utrzymać tę szkolę. Utworzenie klasy plastycznej 6- 

letniej, jak również szkoła mistrzostwa sportowego, robimy wszystko, aby dzieci chciały u nas się 

uczyć, aby utrzymać miejsca pracy dla nauczycieli. W domu wsparcia dziecka i rodziny jest 30 

dzieci powinno być 14. W tym roku wybudujemy dwa domy, a ten ośrodek przekażemy szkole na 

internat. Starostowie nie są zadowoleni mówią, że zabieramy im dzieci. W międzyczasie powstało u 

nas wielu techników straży pożarnej, policyjnych, straży granicznej itd. Oprócz tego staramy się 

również, aby wydawać jak najmniej pieniędzy na ogrzewanie. Jesteśmy pierwszym z powiatów, 

który otrzymał 15 min złotych na termoizolacje. Dzięki temu mamy nadzieje, że za rok będziemy 

płacić mniejsze rachunki

p. Bernard Podgórski: Pan Starosta skoncentrował się na inwestycjach. Środków finansowych 

mamy za mało, ale mając na uwadze bezpieczeństwo ruchu oraz przejezdność, wprowadzono coś 

takiego jak remonty cząstkowe. Zaplanowano na ten cel ok. 400 tys. złotych na cały powiat. Jest to 

kwota pomniejszona o koszt inspektora nadzoru. W postępowaniu przetargowym wybraliśmy firmę 

Tuga. Remonty cząstkowe są wykonywane według harmonogramu. Te remonty cząstkowe zostaną



wykonane do końca maja. Trzeba było ustalić kolejność wysyłki ekip. Na wasz teren, jako do jednej 

z pierwszych gmin została wysłana ta firma

p. T. Korzeniowski: dlaczego starostwu, jako inwestorowi tak trudno jest wyegzekwować usunięcie 

usterek na drogach powiatowych? Może tu chodzi o źle sfonnułowane umowy z firm ą wykonującą 

prace. Ja słyszę, że teraz podpisuje się umowy z zabezpieczeniem 5-10 % na usuniecie usterek.

p. Bernard Podgórski: nie przeprowadziliśmy jeszcze kontroli pogwarancyjnej.

p. M. Czapla: w przetargu również się zawiera okres gwarancyjny, różnie się go zawiera. Nawet ta 

nasza ostatnia inwestycja, problem był taki, że gdyby nie to że była naprawdę łagodna zima to 

mogłoby się to dla nas źle skończyć. Wymogi są takie, że należy to skończyć do końca listopada a 

rozliczyć do końca roku. Kto kładzie asfalty w listopadzie czy grudniu? Na szczęście u nas jest tak, 

że Tuga, która to wykonywała ona nie znika. Staramy się już również tak wybierać, tak utrudniać 

przetargi, aby wykonywały te remont firmy, które są długo na rynku. Na wykonanie tennoizolacji 

przyjeżdża firma z Torunia. Wygrała firma za 6 min. zł. Pan Dyrektor wie o tych wszystkich 

usterkach, także w miarę możliwości zostanie to zrobione.

p. B. Graban: czy jest możliwość abyśmy my, jako radni w danych miejscowościach mogli 

uczestniczyć w przeglądach pogwarancyjnych? Z odpowiedzią na nasze pytanie nie jesteśmy 

zadowoleni. Dwa lata temu robiono u nas drogi, zgłaszaliśmy usterki w Lisewie Malb., ale nic nie 

zostało zrobione. Wstyd, że droga robiona była w czerwcu 2010 a do tej pory nic nie zostało z 

usterek zrobione. Należy to wymusić na wykonawcy.

p. Bernard Podgórski: jest taka możliwość, aby radny czy sołtys wziął udział w takich 

przeglądach. Na taki przegląd muszą być odpowiednie warunki pogodowe. Jest taka możliwość, aby 

zapewnić udział w tych przeglądach.

p. S. Młodziński: jestem Sołtysem Parszewa, u nas rok temu była robiona droga. Nie jest to 

poprawnie wykonane. Wjazdy na posesje są źle wykonane. To samo ze zjazdami oraz zakrętami. Z 

drogówki wycinali gałęzie, wszystko jest zostawione. Teraz przy tych wiatrach zwiewa to na drogę.

p. Bernard Podgórski: umowa była taka, że mniejsze gałęzie miały być zostawione dla ludzi.

p. T. Korzeniowski: czy na drodze powiatowej Gdańsk - Tczew jest przewidziane naznaczenie 

białej linii osi jezdni?



p. Starosta: nie było to przewidziane, nic na nas nie wymusza takiego obowiązku. Staramy się jak 

możemy. Myśmy mieli te 400 tys. zł na rok. W przyszłym roku, musi być zrobiona droga 

prowadząca na Grobelno to musi zostać zrobiona ta droga. Co tu dużo mówić, to są Żuławy, ja  nie 

jestem drogowcem, ale chyba nie muszę nikomu tłumaczyć, że metoda nakładkowa jest tak na pięć 

lat. Musimy zdawać sobie sprawę, że po jakimś czasie droga się niszczy. Przecież samo obciążenie 

samochodów to powoduje.

Kwidzyn, jeśli chodzi o most walczył 20 lat. W Kwidzynie był burmistrz do spraw mostu. Po tym 

czasie ten most jest budowany. Walka o nitkę i obwodnicę w Malborku trwa też już kilka lat. Jedyna 

obwodnica i jedyny most, która będzie robiona w woj. pomorskim ruszy w 2014 roku. Miasto 

Malbork wykonuje dokumentację, nie musi, ale wykonuje. Tu potrzebne będą wykupy to będzie 

ciężka sprawa. Taki most i obwodnica z pewnością ułatwi nam przejazd przez Malbork. W okresie 

zimowym gdybyśmy wybrali jedną firmę do odśnieżania byłby to ogromny problem. Proszę 

Państwa błędów nie popełnia tylko ten, który nie robi nic. Nieraz będą jakieś sprawy związane z 

niedociągnięciami. Problem jest jeszcze jeden, to jest kwestia mostu tczewskiego. Proszę Państwa 

prawie 2 min złotych kosztuje sporządzenie samej dokumentacji. 100 min złotych naprawa. Czy my 

nie mamy ważniejszych spraw? Starostwo dwa lata temu wydało 500 tys. złotych na remont. Drugie 

takie Starostwo jest w Zakopanem. Tatrza nski Powiat nie może sobie poradzić z takim mostem, a co 

dopiero Malbork. My przekazaliśmy wszystkie możliwe drogi. Starostwo w Tczewie nie. Skarb 

Państwa mówi, że jeśli mamy drogi alternatywne, to ten most nie jest niezbędny.

p. J. Maciuński: bardzo mnie zdziwiła wypowiedź Starosty w sprawie mostu. Zamiast zabiegać o 

remont, Pan Starosta mówi, że Skarb Państwa powinien dać pieniądze. Zgadzam się, ale my też 

musimy coś robić. On jest nie tylko dla Lichnów i Lisewa Malb. Ten most jest potrzebny. On jest 

dla Nowego Stawu, Nowego Dworu Gdańskiego. Nie jest prawdą, że nie jest to most strategiczny. 

On jest strategiczny. Jestem już kilka lat w tej radzie. Byłem nawet w Warszawie w sprawie tego 

mostu. Złóżmy się. Jak nie to jedźmy do Warszawy. Przy drodze 2916 rozjeżdża się jezdnia, łamią 

się pobocza i asfalt. Jak Starostwo widzi budowę chodnika w Lisewie V? Tam jest chodnik 

częściowo załamany. Roboty publiczne, czy uczestniczy w robotach publicznych Starostwo czy 

tylko Gmina? Wiadomo, że trzeba sprzątać, a ludzi brakuje.

p. Starosta: my nie uczestniczymy w robotach publicznych tylko gmina. Ja Panu powiem tak, ja nie 

powiedziałem, że ja się tym nie zajmuje. Pojechałem do Berlina. Z Niemiec stawili się zaproszeni 

goście z Polski był tylko ktoś z ambasady. Niech Państwo da gwarancję, że znajdą się pieniądze na 

remont. Jeśli Państwo nie da gwarancji, to nie ma mowy o tym, że dołożymy jakieś pieniądze. Kto 

się złoży na ten most w wysokości 100 min zł? Jest tak zwane ryzyko finansowe, a le ja  go nie chce 

ponieść. Kto odpowie później za to jak wykonają dokumentację a nie zostanie to ruszone. 

Wpisaliśmy nawet ten most do strategii rozwoju woj. pomorskiego, ale proszę Państwa, kto wpisze



do niej most do remontu za 100 min, a co z resztą? Nie wiem jak to się skończy. Jeśli pismo wysłane 

do Ministra Nowaka, do Marszałka nic nie zdziała. Przecież my wiemy, że to nie jest tylko te 100 

min złotych na remont mostu, sporządzenie dokumentacji, kto na to wszystko da pieniądze? Przecież 

z roku na rok wszystko drożeje. To nie jest tak, że ja nie chce. Wiem, że to nas przerasta. Ja też 

chciałbym, żeby wszystkie drogi były proste, i aby most był zrobiony. 70 lat temu droga, ta z kostki 

została robiona, a ile my o to walczyliśmy. Na dzień dzisiejszy nie wiem, co to będzie

p. B. Graban: my nie popuścimy.

p. Z. Puzio: pozwoliłem sobie poprosić o głos. Mamy takich znakomitych gości. Odnoszę wrażenie, 

że ta ostatnia Schetynówka spowodowała, że te nasze drogi zwęziły się. Należy obciąć gałęzie. 

Druga sprawa to wielkogabarytowe samochody na naszym terenie. Zablokujmy transport. Czy 

prawdąjest, że Starostwo będzie partycypować w budowie Aqua Parku?

p. Starosta; jeżeli chodzi o transport, to oczywiście poruszymy ten temat. Nie wiem czy istnieje 

możliwość zablokowania tranzytu, a możliwość transportu naszych mieszkańców? Jeżeli chodzi o 

Aqua Park to jest to inwestycja bardzo duża, bo ok. 25 min zł. My wstępnie przyjęliśmy stanowisko, 

bo szukają w tej chwili możliwości sfinansowania oraz kredytowania. Myśmy oczywiście wyrazili 

wstępnie wolę, jeśli chodzi o przyszły rok. Nie wiem czy to będzie 2 czy 2,5 min zł. To jest kwota 

mała, jeśli chodzi o tę inwestycję. Wiem, że są rozmowy, aby również z Państwa strony był wkład 

50-100 tys. zł. Chcieliśmy, aby przygotowali temat z punktu widzenia ekonomicznego. Miasto musi 

inwestować w turystykę. Chodzi o to, aby turysta, który przyjeżdża na nasze tereny mógł oprócz 

zamku zobaczyć coś innego. Dlatego odpowiadam tak. Jesteśmy jak najbardziej za tym.

p. Z. Puzio: nie wiem czy Panu Staroście jest znane, że miasto Gdańsk zrezygnowało z Aqua 

Parku? Inne miasta dokładają do tego grube pieniądze. Mostu nie będzie to jak my przyciągniemy 

ludzi.

p. Starosta: jeżeli Państwo da gwarancję, że da te 100 min to możemy się nad tym zastanowić. Co 

do Aqua Parku, to ma być on znacznie mniejszy niż ten, który miał być w Gdańsku, czy ten który 

jest w Sopocie.



p. Bernard Podgórski: jestem trzeci miesiąc a już zginęły cztery kratki ściekowe w Lisewie Malb. 

Prosiłbym o uczulenie społeczne. Z pewnością jest to ta sama osoba. Myślę, że miejscowi ludzie 

wiedzą doskonale kto to.

p. J. Maciuński: dlaczego lewoskręt od Kończewic nie jest namalowany? Chodzi o drogę z 

krajówki na Kończewice. Czy musi dojść do tragedii, aby zostało to zrobione?

p. Starosta: dobrze oczywiście postaramy się to załatwić.

p. Z. Mazurkiewicz: mam ogromny żal, ponieważ kilka m-cy temu był Pan Wicestarosta. 

Zostaliśmy zignorowani, proszę nam się nie dziwić, że mamy takie odczucie że jesteśmy gminą 

drugiej kategorii. Dla nas oczywiście powiat jest bardzo ważny, ale ta sprawa jest naprawdę 

priorytetem. To jest ogromny stres zjeżdżać z tej drogi.

p. Starosta: przełożenie ja mam takie samo jak Wójt. Zasygnalizujemy ten temat. Myślę że 

przyjadą, popatrzą. Tym bardziej, że mają w planie pracę dalszą z tego asfaltu. Pan Dyrektor sobie 

zapisał i zasygnalizujemy to.

p. Z. Mazurkiewicz: droga na Boręty jest gminna. Ona jest w tragicznym stanie. Wiadomo że 

gminy na to nie stać. Proszę nam pomóc. Wstyd nam jest, że w takim stanie jest ta droga. Być może 

warto dojść do porozumienia. My o to prosimy już od wielu lat.

p. Bernard Podgórski: ta droga, o której Pani mówi jest to droga gminna i dokonamy rozeznania. 

Być może uda nam się to chociaż połatać. Co do wew. drogi już nie mogę tego obiecać, ale może się 

uda coś wygospodarować?

p. B. Graban: nie dostaliśmy odpowiedzi odnośnie remontu chodnika w Lisewie piątce.

p. Bernard Podgórski: faktycznie ten chodnik nie wymaga remontu. W tym piśmie pisano również 

o przedłużenie. Chodnik powinien być na trzy płytki. Niestety nie mamy środków.

p. S. Osińska: prosiłabym o dofinansowanie remontu mostu może w tym mniejszym nakładzie. 

Droga w kierunku Nowego Stawu była dolewana, ale to nie zdało egzaminu. Poklejenie drogi w 

Borętach, to samo Lichnowy - Parszewo czy ta droga jest też w planie? Prośba, aby był częstszy 

kontakt.

p. K. Kunkiel: chodnik na Zwycięstwa, jaki jest termin realizacji?



p. Bernard Podgórski: musimy sporządzić dokumentację, ogłosić przetarg.

p. Starosta: myślę, że do końca wakacji na pewno zostanie to zrobione.

p. R. Szafran: droga Parszewo- Lichnowy czy zostanie to wyremontowane? Czy Starostwo 

uczestniczyło w odbiorze tych dróg z Schetynówek i czy jest zadowolone z poboczy? Czy nie są  one 

za miękkie.

p. Starosta: tak uczestniczyło. Pan Żak uczestniczył w odbiorach. Czy jest zadowolone? Trudno 

powiedzieć. Przecież wiadomym jest jaka metoda robiona była ta droga.

p. Starosta: remont cząstkowy był wykonywany. Wiem, że mamy się spotkać w sprawie wiatraków. 

W tym roku na pewno nie. A co dalej to zobaczymy. Jest szereg rzeczy, które jeszcze nie są 

zrobione. Nie chce tutaj mówić, że poprzednie lata zostały trochę przespane. Teraz 111 km w 

poprzednich łatach nie zrobiliśmy nic. Ciężkie pieniądze zostały wyłożone, ok. 40 min złotych. Dla 

uratowania szpitala wyłożyliśmy również 40 min zł. Ja z przypadku zostałem Starostą. Nikt się nie 

chciał praktycznie zgodzić. Drogi nie porobione, szpital zadłużony. Pomyślmy tak sobie, że byśmy 

mieli te 38 min to drugie tyle dróg moglibyśmy zrobić. Ja też przecież jestem radnym w mieście 

rozmawiam z bunnistrzem. Trzeba weryfikować i rozgraniczać rzeczy ważne i ważniejsze. 

Wszystkiego nie zrobimy od razu. Dużo zrobiliśmy, nie popadajmy w skrajności. Mieszkańcy 

również muszą dbać o te rzeczy, które zostały wykonane.

p. K. Szczuchniak: we wsi Lichnówki te kocie łby, czy to jest zabytek? Czy będzie to robione?

p. Starosta: w Starym Polu mamy takich dróg 17 km. Także wiecie, o co chodzi. Droga Grobelno -  

Pogorzała Wieś. Jeśli chodzi o kadencję to drogi będziemy robić na okrągło.

p. T. Korzeniowski: przy tych wąskich drogach należy zwrócić uwagę na pobocza. Jak samochody 

się mijają to strach.

p. Starosta: trudno, z poboczami wydawalibyśmy dwa razy więcej, 

p. A. Grunau: co z okaszaniem poboczy?

p. Bernard Podgórski: jest trochę więcej pieniędzy, ale na wszystko na pewno nie wystarczy, w 

miarę możliwości będziemy się tym zajmować.



p. Z. Rybicki: dużo rzeczy z tego protokołu w moim mniemaniu nie wymaga dużych nakładów 

finansowych, aby je usunąć. Nie są to wygórowane inwestycje.

p. Starosta: sumarycznie rzecz biorąc, to są jakieś koszty. Do końca czerwca zrobimy remonty 

zobaczymy, co się będzie działo na jesień.

p. Wójt: chciałem Państwu podziękować za udział w naszym posiedzeniu. Tak jak Państwo 

mówicie siedzimy dwie godziny są pytania są konkretne odpowiedzi. Chciałem Panu Staroście 

serdecznie podziękować za ten chodnik w Lichnówkach. To była decyzja Pana Starosty. Za to 

serdecznie chciałem podziękować. Pan Dyrektor jest, co prawda trzy czy cztery m - ce, ale myślę że 

nasza współpraca się ułoży jak najlepiej. Co do tych dróg powiatowych, które zostały do remontu to, 

myślę że jeśli w przyszłym roku będą Schetynówki warto o tym pomyśleć. Panie Starosto tutaj 

prośba abyśmy spotykali się, chociaż dwa razy do roku.

p. Starosta: podoba mi się w Niemczech proszę Państwa taka funkcja burmistrza, taka do 

reprezentowania. Ja prawie w ogóle nie siedzę w urzędzie. Ja też jestem takim samym mieszkańcem 

jak przysłowiowy Kowalski. Niestety ciągle mamy te wyrocznie pieniężne, staramy się w miarę 

możliwości. Należy zawsze sobie odpowiedzieć, czy nie straciłem ostatnich 4 lat. Ja nie unikam, 

jeśli tylko będzie taka potrzeba i możliwość to przyjadę. Życzę Państwu dobrego dnia oraz dobrej 

sesji. Życzę również Państwu wspaniałych Świąt Wielkanocnych. Wszystkiego dobrego.

p. Z. Rybicki: dziękuję za przybycie i ogłaszam 10 minut przerwy.

p. Wójt: jeżeli chodzi o most to w ubiegłym tygodniu rozmawiałem ze Starosta Tczewskim, w tym 

tygodniu przyszło porozumienie odnośnie finansowania dokumentacji tego projektu. Tczew chce się 

starać o 80 % dofinansowania z projektu RPO na tę dokumentację. Argumentem jest to, aby te 

wszystkie gminy zadeklarowały jakąś pomoc. Te pieniądze mają być w 2013 -2014. Wolałbym 

włączyć się, aby dostać informację, że robią już remont i pójdą te pieniądze na remont. Chcą 

pozyskać środki na dokumentację i iść dwutorowo. Nie wiem ile jeszcze damy. Z Panią Skarbnik 

rozmawialiśmy długo na ten temat, proponujemy 50 tys. na tę dokumentację. Rozłożone to ma być 

na 2 lata. Pani Skarbnik rozmawiała z przedstawicielem Starostwa w Tczewie.

Jest infonnacja na stronie Ministra Finansów, zabrano nam ok. 100 tys. zł subwencji.

Jeżeli chodzi o wiatraki, spotkanie na temat wiatraków będzie 16 kwietnia o 14.00, tu w świetlicy w 

Lichnowach z fm ną UPC. Prosiłbym wszystkich zainteresowanych o uczestnictwo. Mnie na tym 

spotkaniu nie będzie. Nie będziemy promować żadnej firmy. Oczywiście bardzo mi na wiatrakach 

zależy, bo dla nas jest to wpływ do budżetu.



Wczoraj byłem w Urzędzie Miasta w Malborku, chyba wszyscy pójdziemy razem w sprawie ustawy 

śmieciowej. Sama dokumentacja, którą musimy przygotować do przetargu to ok 45 tys. złotych. 

Teraz odbędzie się spotkanie w przyszłym tygodniu. Nie ukrywam, że jeżeli chodzi o tę ustawę 

śmieciową to nie jest to nic dobrego. Opłaty za śmieci wzrosną strasznie. Co do ściągalności to z 

pewnością będzie z tym problem. Gmina musi zapłacić firmie a później będziemy się martwić. Z 

tego, co wiem Starostwo w Tczewie idzie również razem z gminami, aby obniżyć te koszty.

Dzisiaj rano byłem na Powiatowej Radzie Zatrudnienia, sporo środków jest, jeżeli chodzi o 

interwencję, która jest finansowana 50 na 50. Jeżeli kogoś przyjmiemy na staż to na pół roku, po 

stażu musimy tej osobie zapewnić zatrudnienie na minimum trzy miesiące. To oczywiście ogranicza 

samorządy. Bo nie jest nas stać na zatrudnienie na swój budżet tych osób. Po 20 czerwca będą 

prawdopodobnie staże roczne. Wiem również, że Pani Dyrektor składa wniosek do Ministerstwa 

Pracy na prace dot. melioracji. Miejmy nadzieję, że ten wniosek przejdzie.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. S. Osińska: chodzi mi o wymarznięcia. Co w związku z tym będzie robione? Czy będą jakieś 

dodatkowe zwroty za paliwo, za zakup nasion?

p. Wójt: póki, co na dzień dzisiejszy nie ma podjętych żadnych działań, jeśli chodzi o stronę 

rządową. Jest oficjalnie powołana komisja: Pan Marsaj, Pani Kasia Janowicz, Pan Zbigniew Puzio, 

Pan Jakub Paszelke oraz Pani Marysia Okupna. Wiem, że komisja była wczoraj w miejscowości 

Boręty. Dzisiaj pracuje w innych miejscowościach. Gmina Miłoradz ma straty ok. 90 % u nas 

pewnie również ok. 80 %. czy będzie kredyt 2 % nie wiem. Takie decyzje musi podjąć Minister. 

Komisja ma tennin 2 miesięcy na prace, potem odeślę papiery do wojewody i po tym czasie 

wojewoda podejmie decyzje. Ale to nie dot. województwa, u nas i w Miłoradzu jest najgorzej. 

Natomiast już za Nowym Stawem i nawet Pordenowo jest już w miarę ok. W Ostaszewie też jest 

dobrze. Z tego tytułu na dzień dzisiejszy umorzeń nie będzie. Nie wiem, jaka będzie ze strony 

Państwa pomoc. Oczywiście są straty. Zakładając, że przesiewamy jarą pszenica, jeżeli dzisiaj 

nakład na ha jest ok. 600 zł., nie może być tak, że przy 5 ha i kosztach 3000 zł rolnik napisze o 

umorzenie 17 tys. zł. 20 kwietnia spotykam się z Ministrem Sawickim i Rostockim. Również przez 

Pomorska Izbę Rolniczą monitujemy do Ministra jak wygląda sytuacja. Skoro trwają prace komisji 

nie ma, co strajkować. Na dzień dzisiejszy mamy taką sytuację, że na terenie naszej gminy ok 80 % 

nam wypadnie. Proszę uczulać sołtysów, że z tego tytułu umorzeń podatków nie będzie. Nie 

wykluczam, że w sytuacjach wyjątkowych będę starał się pomoc.

p. T. Korzeniowski: będzie jak zwykle. Będzie podana informacja o wymarznięciach.



p. Wójt: dlatego warto rozgraniczyć to na gminy.

p. B. Graban: proszę o ponowne zaobserwowanie tematu utworzenia oddziału przedszkolnego. Z 

uwagi na to, że więcej uczni nie ma, po to było przedszkole wybudowane. Proszę bardzo, aby 

powołać ponownie komisje i poszukać pomieszczenia odpowiedniego na przedszkole.

p. Wójt: jak dostaliśmy informacje o wnioskach na przedszkola pojechaliśmy do Zespołu Szkół w 

Lisewie Malborskim, przeszliśmy całą szkołę z Dyrektorem i niestety nie ma tam odpowiedniego 

pomieszczenia.

p. A. Grunau: kiedyś było więcej dzieci i mieścili się w szkole. Teraz zajmują przedszkole, 

świetlicę i nie ma miejsca.

p. T. Korzeniowski: mam pytanie do Pani Skarbnik. Korzyścią dla gminy jest to ze mogą otrzymać 

pieniądze z budżetu państwa 10-20-30 %. Wszystkie gminy ościenne: Nowy Staw, Miłoradz, 

Ostaszewo mają wyodrębniony fundusz sołecki.

p. Wójt: na początku jak fundusz powstał to można było uzyskać 50%.

p. W. Nacel: Pan Wójt w informacji wspomniał, że zatrudnionych przez urząd gminy było 6 osób. 

Mam pytanie gdzie ci ludzie pracowali i na jakich warunkach byli zatrudnieni?

p. Wójt: dwie osoby były cały czas w Lisewie Malborskim, dwie osoby wykonały w urzędzie 

remont z urzędu do GOPSu, w Lichnówku zrobili zjazd. Tam gdzie jest potrzeba, tam oni są. Oni są 

pod stałym nadzorem, proszę mi wierzyć. I te osoby były zatrudnione na pół etatu. Wczoraj byliśmy 

również z Panem Zbyszkiem w Lisewie Malborskim, boisko to obraz nędzy i rozpaczy. W miarę 

możliwości będziemy próbowali to boisko naprawić. Na ile będzie nas stać, tyle będziemy robić. 

Zakupiliśmy kosiarkę także problem boisk zostanie rozwiązany.

p. B. Graban: obsługa jedno osobowa.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco



10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich 

modernizacji w 2012r. -  informacja Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lichnowy.

R a d n i p r z y ję l i  je d n o g ło śn ie  O cenę s ta n u  tech n iczn eg o  d ró g  g m in n ych  o ra z  p o w ia to w y c h  i za k re s  ich 

m o d ern iza c ji w  2012  r. -  in fo rm ację  K o m isji R o zw o ju  G o sp o d a rczeg o  R a d y  G m in y  L ich n o w y. 

O cena ta s ta n o w i za łą c zn ik  n r  4 do n in ie jszego  p ro to ko łu .

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach za 201 lr. 

oraz zamierzenia i kierunki działania na 2012r. -  referuje Pani Anna Poznańska Dyrektor 

GOKiS Lichnowy.

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  S p ra w o zd a n ie  z  d z ia ła ln o śc i G m innego  O śro d ka  K u l tu iy  i S p o r tu  w 

L ich n o w a ch  za  201 lr . o raz za m ierzen ia  i k ieru n k i d z ia ła n ia  na 2 0 1 2r. S p ra w o zd a n ie  s ta n o w i  

za łą czn ik  N r  5 do n in ie jszeg o  pro toko łu .

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 201 lr . -  

referuje Pani Małgorzata Skorupa Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach.

R ad n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  S p ra w o zd a n ie  z  d z ia ła ln o śc i G m in n e j B ib lio tek i P ub liczn e j w  

L ich n o w a ch  za  201 lr . S p ra w o zd a n ie  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  6 do  n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych -  

referuje Pan Władysław Nacel Przewodniczący GKRPA.

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  S p ra w o zd a n ie  z  d z ia ła ln o śc i G m in n e j K o m is ji R o zw ią zyw a n ia  

P ro b le m ó w  A lko h o lo w ych . S p ra w o zd a n ie  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  7 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

P rzew odn iczący R ady G m iny u dzie lił g łosu  P an i Z o fii M a zu rk iew icz- P rzew odn iczącej W spólnego  

P osiedzen ia  K om isji S ta łych  R ady G m iny L ich n ow y , k tóra  po in form ow ała , że  p ro jek ty  uchw ał zosta ły  

zaop in iow an e pozytyw n ie. P ro jek ty  u chw ał om aw ian e były  na posiedzen iu  K om isji S ta łych  R ady G m iny  

L ich n ow y w  dniu 23 .02 .2012r. oraz 29.03.2012r.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boręty.

R a d n i p rzy ję li je d n o g ło ś n ie  U chw ałę N r  X X I/1 5 6 /1 2  R a d y  G m iny  L ich n o w y  z  dn ia  29  m arca  2 0 1 2r. 

w  sp ra w ie  za tw ie rd zen ia  P la n u  O dnow y M ie jsco w o śc i B oręty. U chw ała  s ta n o w i za łą czn ik  N r  8 do  

n in ie jszego  p ro to ko łu .



16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lichnówki.

R a d n i p r zy ję l i  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X I /157 /12  R a d y  G m iny L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  marca 201 2 r. 

w> sp ra w ie  za tw ierdzen ia  P la n u  O dnow y M ie jsco w o śc i L ichnów ki. U ch w a ła  s ta n o w i za łączn ik  N r  9 

do  n in ie jszeg o  pro toko łu .

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lisewo, Lichnówki, Szymankowo -  

„Strefa ochronna farmy wiatrowej Szymankowo”

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X I /158 /12  R a d y  G m iny  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  m arca 2 0 1 2 r.. 

zm ien ia ją cą  U chw ałę N r  X X /1 4 8 /2 0 1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  2 9  lu teg o  2012r. w  sp ra w ie  

p rzy s tą p ie n ia  do sp o rzą d zen ia  m ie jsco w eg o  p la n u  za g o sp o d a ro w a n ia  p rze s trze n n e g o  w  o b ręb ie  

L ichnow y, L ichnów ki, S zym ankow o  -  „ F a rm a  W iatrow a S zym a n ko w o  I I ”. U chw ała s ta n o w i  

za łą c zn ik  N r  10 do n in ie jszego  pro to ko łu .

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w Szymankowie przy ulicy Boh. 

Września 1939r. Nr 14.

R a d n i p r zy ję li  p o zy tyw n ie  uchw ałę, p r z y  dw ó ch  g ło sa ch  p r ze c iw  o ra z 13 za, U ch w a łę  N r  X X I/1 5 9 /1 2  

R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  dn ia  29  m arca  2012r. w  sp ra w ie  ro zw ią za n ia  Z esp o łu  S zkó l w  

S zym a n ko w ie  p r z y  u licy  Boh. W rześnia  1939r. N r  14. U chw ała s ta n o w i za łą c zn ik  N r 11 do  

n in ie jszeg o  p ro toko łu .

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum w Szymankowie przy ul. Boh. Września 

1939r. Nr 14.

R a d n i p rzy ję li, p r z y  dw óch g ło sa ch  p r ze c iw  o ra z 13 za, U chw ałę N r  X X I/1 6 0 /1 2  R ady G m in y  

L ich n o w y  z  dn ia  29  m arca  2012r. w  sp ra w ie  likw id a c ji G im nazjum  w  S zym a n ko w ie  p r zy  ul. Boh. 

W rześnia  1939r. N r  14. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  12 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lichnowy i ustalenia podmiotu jej działania.



p. Z. Rybicki: w związku z tym, że zrezygnowałem z funkcji przewodniczącego komisji rozwoju 

gospodarczego chciałem serdecznie podziękować za dotychczasową współpracę i zaproponować 

wybory nowego przewodniczącego.

p. K. Kunkiel: Pan Graban.

p. R. Szafran: Pan Tadeusz Korzeniowski

p. T. Korzeniowski: nie wyrażam zgody.

p. Z. Rybicki: kto jest za tym, aby Pan Graban został przewodniczącym, 8 osób za. 

p. B. Graban: chciałbym podziękować za zaufanie i będę starał się działać ze statutem, 

p. Z. Rybicki: chciałbym pogratulować i życzyć owocnej pracy.

R a d n i p r zy ję l i  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X I /161 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  m arca 2012r. 

zm ien ia ją cą  uchw ałę  w sp ra w ie  p o w o ła n ia  sk ła d u  o so b o w eg o  K o m is ji R o zw o ju  G osp o d a rczeg o  

R a d y  G m in y  L ich n o w y  i u sta len ia  p o d m io tu  j e j  d zia łan ia . U chw ała  s ta n o w i z a łą c zn ik  N r  13 do  

n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

R a d n i p rzy ję li, p r zy  12 g ło sa ch  za  o raz 3 p rzec iw , U chw ałę  N r  X X I /162 /12  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  

dn ia  29 m arca  2 0 1 2r. w sp ra w ie  n ie  w yra żen ia  zg o d y  na  w yo d ręb n ien ie  w b u d żec ie  g m in y  śro d k ó w  

s ta n o w ią cych  fu n d u sz  sołecki. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  14 do  n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

R a d n i p rzy ję li je d n o g ło śn ie  Uch w ałę  N r  X X I /163 /12  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  dn ia  2 9  m arca  2 0 1 2r. 

w  sp ra w ie  uchylen ia  uchw ały. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  15 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

23. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy 

sieci kanalizacyjnej w miejscowości Lichnówki w roku budżetowym 2012.



R a d n i p r z y ję l i  jed n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X I/1 6 4 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  marca 2 0 l2 r .  

w  sp ra w ie  za ciągn ięcia  d łu g o term in o w ej p o życzk i w  W ojew ódzkim  F u n d u s z u  O c h ro n y  Ś ro d o w iska  i 

G o sp o d a rk i W odnej w  G dańsku  na s fin a n so w a n ie  b u d o w y s iec i k a n a liz a c y jn e j w  m ie jsco w o ści 

L ic h n ó w k i w  roku budżetow ym  2012. U chw ała s ta n o w i za łą c zn ik  N r  16  d o  n in ie js ze g o  pro toko łu .

24 . P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  z a c ią g n ię c ia  p o ż y c z k i  w  B a n k u  G o s p o d a r s tw a  K ra jo w e g o  n a  

p r e f in a n s o w a n ie  za d a ń  in w e s ty c y jn y c h  w  ro k u  b u d ż e to w y m  2 0 1 2  f in a n s o w a n y c h  z  b u d że tu  U n ii  

E u r o p e js k ie j .

R a d n i p r zy ję l i  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X I/1 6 5 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  m arca 2012r. 

w  sp ra w ie  zacią g n ięc ia  p o ży c zk i w B a n ku  G osp o d a rstw a  K ra jo w eg o  na p re fin a n so w a n ie  za d a ń  

in w estycy jn ych  w  roku  bud że to w ym  2012  fin a n so w a n y c h  z  b u d że tu  U nii E u ro p e jsk ie j. U chw ała  

s ta n o w i za łą c zn ik  N r  17 do n in ie jszeg o  pro to ko łu .

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

p. W. Nacel; czym jest spowodowane obcięcie subwencji oświatowej? Subwencja do września 

została uchwalona? Z czym to jest związane? Na zmniejszenie o 45 tys. to ma już Pani decyzję 

pisemną?

p. H. Stoduś: budżet Państwa został uchwalony i to z tego względu została ponownie przeliczone. 

Pocieszam się tym, że ościenne gminy straciły dużo więcej. Między czasie uległa w GOPS-ie 

zmiana w zasiłkach stałych.

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw ałę  N r  X X I/1 6 6 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  m arca 2 0 1 2r. 

w  sp ra w ie  zm ia n  budżetu  g m in y  na  2012  rok. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  18 do n in ie jszego  

p ro to ko łu .

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026.

R a d n i p r zy ję li je d n o g ło śn ie  U chw ałę  N r  X X I /167 /12  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  dn ia  2 9  m arca  2 0 1 2r. 

w  sp ra w ie  p rzy jęc ia  w ie lo le tn ie j p r o g n o zy  fin a n so w e j na la ta  2012-2026 . U chw ała s ta n o w i 

za łą c zn ik  N r  19 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

Ad. 27. Wolne wnioski



p. T. Korzeniowski: w komisji rozwoju gospodarczego źle jest napisane moje nazwisko. Proszę o 

poprawienie

p. A. Kunkel: jest propozycja Urzędu Miejskiego w Nowym Stawie szkolenie radnych. 1000 zl z 

naszego budżetu na szkolenie, jest to 14 kwietnia, sobota od godziny 9 do 15. Nie wiem czy będzie 

zainteresowanie tak duże z Państwa strony, aby ponieść takie koszty. Ja wykładowcy nie znam jest 

to jakiś radca prawny. Zwrócono się do nas zapytaniem. Oni chcą 50 % kosztów. Nie wyobrażam 

sobie, aby pojechała tylko jedna osoba. Mamy statut radnego wystarczy się zapoznać i wszystko 

jasne. Jeżeli mają Państwo jakieś możliwości i pytania to ja służę pomocą Pani Skarbnik.

p. Wójt: nie znamy wykładowcy. Jeżeli to będzie ten prawnik, który obsługuje Malbork czy Nowy 

Staw. Jeżeli bardzo chcecie my mamy również radcę to on może nam pomoc.

p. J. Maciuński: idzie wiosna, chodzi o to, aby ujednolicić te koszenia. Stworzyć harmonogram.

p. Wójt; okoszenia są zależne od festynów. Nie mamy tylu osób, aby wszędzie w jednym czasie 

było wszystko zrobione. Dużo ułatwi ta maszyna, która przyjedzie.

30 kwietnia odbędzie się uroczyste otwarcie sali gimnastycznej w Szymankowie, wszystkich 

Państwa serdecznie zapraszam i proszę o uczestnictwo. Oczywiście otrzymacie Państwo 

zaproszenia na tę uroczystość.

p. T. Korzeniowski: ludzie mają żal o te kukłę dożynkowa. Mają żal, że tyle zrobili a nikt tego nie 

zauważył i nie docenił. Zostały przekazane zdjęcia a nawet nie umieszczono ich w gazetce.

Ad. 28. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 29 marca 2012r.

Protokołowała:

Sandra Choszcz


